
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. oktober stillet følgende spørgsmål 

nr. 4 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Lars Boje Mathiesen (NB). 

 

Spørgsmål nr. 4:  

”Kan ministeren redegøre for, om der er behov for at forlænge forsøgsordningen 

med medicinsk cannabis, da der kun er to år tilbage i ordningen, og der endnu ikke er 

udstedt GMP- certifikater til producenterne så de kan sælge og eksportere deres va-

rer?” 

 

Svar: 

Jeg kan henholde mig til den aftale, der er indgået den 8. november 2016 med Ven-

stre, Socialdemokratiet, Dansk Folkeparti, Liberal Alliance, Alternativet, Radikale Ven-

stre og Socialistisk Folkeparti om et etablere en fireårig forsøgsordning (2018-2021)  

med medicinsk cannabis. 

 

Det følger af aftalen, at der i forsøgsperioden vil blive foretaget en evaluering af ord-

ningen med henblik på politisk stillingtagen til en eventuelt permanent ordning med  

cannabis til medicinsk brug, herunder mulighederne for fortsat dyrkning af cannabis  

til medicinsk brug i Danmark og til eksport. 

 

Evalueringen forventes afsluttet medio 2020. Sundheds- og Ældreudvalget vil blive  

orienteret, når evalueringen ligger klar til politisk drøftelser 

 

Jeg henviser i øvrigt til min besvarelse af SUU alm. del spørgsmål nr. 294. 

 

 

Med venlig hilsen 
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